
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Nadzwyczajnej do spraw Klimatu 

nr posiedzenia: 100 

data posiedzenia: 9 maja 2023 r. 
 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Rozpatrzenie ustawy o przygotowaniu i realizacji inwestycji w zakresie elektrowni 

szczytowo-pompowych oraz inwestycji towarzyszących (druk senacki nr 959, druki 

sejmowe nr 3070, 3084 i 3084-A).  

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Stanisław Gawłowski. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Halina Bieda, Marcin Bosacki, Alicja Chybicka, Leszek Czarnobaj, Stanisław Gawłowski, 

Beniamin Godyla, Agnieszka Gorgoń-Komor, Jolanta Hibner, Kazimierz Kleina, 

Magdalena Kochan, Krzysztof Kwiatkowski, Stanisław Lamczyk, Ewa Matecka, Gabriela 

Morawska-Stanecka, Janusz Pęcherz, Aleksander Pociej, Sławomir Rybicki, Joanna Sekuła, 

Ryszard Świlski, Wadim Tyszkiewicz, Jerzy Wcisła, 

 
senator:  

Agnieszka Kołacz-Leszczyńska, 

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Klimatu i Środowiska: 

podsekretarz stanu Anna Łukaszewska-Trzeciakowska ze współpracownikami, 

Ministerstwo Rozwoju i Technologii: 

dyrektor Departamentu Gospodarki Niskoemisyjnej Andrzej Kaźmierski, 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

doradca w Departamencie Transformacji Energetyki Zbigniew Gryglas, 

PGE Polska Grupa Energetyczna SA: 

wiceprezes zarządu ds. innowacji Paweł Śliwa ze współpracownikami, 

Najwyższa Izba Kontroli: 

p.o. dyrektor Departamentu Gospodarki, Skarbu Państwa i Prywatyzacji Maciej 

Maciejewski, 

Partia Zieloni: 

rzecznik prasowy Michał Suchora,  

Sejm RP: 

poseł Klaudia Jachira, 

poseł Gabriela Lenartowicz, 

https://www.senat.gov.pl/gfx/senat/userfiles/_public/k10/dokumenty/druki/900/959.pdf


 

 

 
Kancelaria Senatu: 

pracownik Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński. 

 

 

 

Ad 1. 
 

 Ustawa ma na celu usprawnienie procesu inwestycyjnego dotyczącego elektrowni szczytowo-

pompowych. Elektrownie te będą pełnić funkcję magazynów energii elektrycznej, które mają 

szczególne znaczenie w przypadku zagrożenia bezpieczeństwa dostaw energii elektrycznej 

i konieczności szybkiego dostarczenia mocy do systemów energetycznych.  

Ustawę omówiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Anna 

Łukaszewska-Trzeciakowska.  

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński przedstawił opinię w sprawie 

ustawy wraz z uwagami i zaproponował odpowiednie poprawki. 

Nad omawianą ustawą przeprowadzono dyskusję. W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz 

przedstawicielka Stowarzyszenia „Niezatapialna Wioska Młoty” Agnieszka Skimina, rzecznik 

prasowy Partii Zieloni Michał Suchora, poseł Gabriela Lenartowicz, podsekretarz stanu 

w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Anna Łukaszewska-Trzeciakowska.  

Poruszone zostały m.in. takie tematy jak: stanowisko Stowarzyszenia „Niezatapialna Wioska 

Młoty” w sprawie budowy elektrowni szczytowo-pompowej w Młotach; zastrzeżenia 

dotyczące budowy elektrowni szczytowo-pompowej w Kotlinie Kłodzkiej; domniemane 

powody, dla których strona rządowa optuje za budową elektrowni szczytowo-pompowej 

w Młotach; stanowisko klubu Koalicji Obywatelskiej w stosunku do procedowanej ustawy; 

wątpliwości co do zasadności uchwalania procedowanej specustawy, jeżeli w obecnym stanie 

prawnym takie inwestycje jak budowa elektrowni szczytowo-pompowej mogą być 

realizowane; sposób działania i stabilizacji Krajowego Systemu Energetycznego; tożsamość 

przyjętych w procedowanej ustawie rozwiązań z rozwiązaniami przyjętymi w innych 

specustawach; planowana modernizacja trzech istniejących elektrowni szczytowo-pompowych, 

budowa trzech nowych i wytypowanie lokalizacji dla siedmiu kolejnych; wariantowanie 

lokalizacji oraz technologii; 3 obszary, które są brane pod uwagę przy wydawaniu decyzji 

środowiskowej; magazyny energii – elektrownie szczytowo-pompowe jako najdroższy sposób 

wytwarzania energii; potrzeba decentralizacji systemu przesyłu prądu; sprzeciw wobec 

powstawania elektrowni szczytowo-pompowej w regionie o dużych walorach rekreacyjnych 

i przyrodniczych. 

Przewodniczący komisji Stanisław Gawłowski zgłosił wniosek o odrzucenie ustawy. 

W wyniku głosowania komisja przyjęła zgłoszony wniosek jednogłośnie. 

Sprawozdawcą komisji będzie senator Alicja Chybicka. 

Konkluzja: 

 Komisja wnosi o odrzucenie ustawy (druk senacki nr 959 A). 

 

 

 

 
W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową.  

 

Opracowano w BPS 

 


